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Beste Maarkedaller,

“Er kruipt enorm veel tijd 
in een dossier achter de 
schermen op te volgen 

en in de juiste richting te 
sturen.”  

Joris Van Nachtergaele

Courage, we zijn er bijna!
We gaan eindelijk stilaan rich-
ting de zomer. En wat ik vooral 
merk, is dat we er allemaal nood 
aan hebben, na zo’n lange, grijze 
en natte winter. Ook al hebben 
we met onze driekoningenfees-
ten eindelijk nog eens een tra-
ditionele Maarkedalse winter kunnen beleven. Eentje 
waar we al zo lang naar uitkeken. Toch voelen we ons 
als Maarkedallers op z’n best als onze troeven – onze 
prachtige landschappen, een mooi samenspel tussen 
akkers en natuur – te bewonderen zijn in het zonnetje 
tijdens een wandeling of fietstocht.

Mooier Maarkedal
Ondertussen kan ik met fierheid zeggen dat ik al meer 
dan een jaar voorzitter mag zijn van onze bruisende 
afdeling en kan ik niet alleen met trots terugkijken 
op heel wat geslaagde activiteiten zoals onze quiz 
in het Marca en onze lentebrunch, maar blijf ik ook 
versteld staan van wat onze burgemeester, schepenen 
en gemeenteraadsleden de laatste maanden opnieuw 
hebben bereikt om Maarkedal nog mooier te maken. 
Ik denk hierbij aan de Boonen Benen, de progressie 
rond het nieuwe Chirolokaal in Schorisse en de sterke 
begroting die Maarkedal financieel gezond houdt. 

Daarnaast staan er de komende maanden ook nog 
een aantal belangrijke projecten op het programma 
die Maarkedal nog mooier moeten maken. De belang-
rijkste is hier de heraanleg van het Nukerkeplein, waar 
we inzetten op ontharding en vergroening, maar de 
bereikbaarheid niet uit het oog verliezen.

Voetbal
Ook als 28-jarige ben je verplicht je klassiekers te ken-
nen. Mark Uytterhoeven maakte eind de jaren ’90 het 
legendarische ‘Alles Kan Beter’. En daar moet je je als 
lokaal bestuur ook steeds van bewust zijn. We hadden 
namelijk ook heel graag in deze gazet aangekondigd 
dat er eindelijk een doorbraak was in het voetbaldos-
sier Kortekeer. U weet ondertussen dat dit niet het 
geval is en dat betreuren we ten zeerste. Onze burge-
meester heeft tot nu gewacht om zijn verhaal over het 
dossier Kortekeer te brengen. U vindt het hier in het 
interview met de burgemeester op de voorpagina.

Zomer 2023
Tenslotte wil ik u ook uitnodigen. Onze burgemeester 
viert op vrijdag 7 juli opnieuw feest. Hij doet dat graag 
met alle Maarkedallers in de feesttent achter de Maal-
zaak. Meer informatie vindt u achteraan in deze gazet. 
U bent van harte welkom!

Geniet van de zomer. Geniet van hoe mooi het hier is. 
Geniet van hoe goed we het hier hebben. En vergeet 
niet tijdens die wandeling of fietstocht voldoende te 
hydrateren. In onze horeca is er gerstenat in overvloed.

Tim Van Merhaeghe,  
Voorzitter N-VA Maarkedal 
Volg het werk van N-VA Maarkedal op de voet  
www.n-va.be/maarkedal of via onze facebookpagina

Interview met burgemeester Joris Nachtergaele 
We treffen een tevreden burgemeester na 
een opnieuw meer dan geslaagde editie 
van de Ronde van Vlaanderen, waar 
Maarkedal weer even het centrum van 
de wereld was. 

Burgemeester, hoe beleef jij 
zo’n dag? 
Met trots! Op een dag als deze komt alles 
waar Maarkedal voor staat samen en 
kunnen we dat ook aan de hele wereld 
laten zien. Ons prachtige landschap is het 
decor van een ongeziene enthousiaste  
volksgekte waar men in het buitenland 
verstomd door is. Ik had de eer dat 
weekend een delegatie van onze 
Tsjechische zustergemeente Horsovsky 
Tynn te mogen ontvangen. En zij trokken 
grote ogen. Maar toch is er ook altijd wat 
stress en ben ik opgelucht wanneer 
het peloton Maarkedal weer uit is en er 
geen valpartijen of grote incidenten zijn 
geweest. En na de koers...…Ja, dan mogen 
we onszelf eens laten gaan. 

Het zijn drukke tijden in de 
politiek. De gemeente heeft 
een hele ingrijpende bespa-
ringsronde achter de rug. 
Ja, het lijkt ondertussen alweer ver weg, 
maar het voorbije jaar was qua intensiteit  
en uitdagingen waarschijnlijk het 
moeilijkste sinds jaren voor onze 
gemeente.  Door de automatische 
loonindexering, de inflatie, de 
stijgende energiekosten en geplande 
investeringen die ontploffen door de hoge 
grondstofprijzen, waren we genoodzaakt 
keuzes te maken. Maarkedal is financieel 
kerngezond en dat willen we zo houden. 
Vele andere gemeenten kiezen voor 
oplapwerk of dienen begrotingen in die 
met haken en ogen aan elkaar hangen. Wij 
in Maarkedal kiezen voor fundamentele 
ingrepen die onze gemeentefinanciën, 
ook op lange termijn, kerngezond 
moeten houden, zodat we kunnen blijven 
investeren. Als burgemeester had ik liever 
niet bespaard op onze exploitatiekosten 
en onze administratie én had ik uiteraard 
graag alle geplande investeringen 
uitgevoerd. Maar zoals het elke goede 
huisvader betaamt, moet je nu snoeien 
om te bloeien. Dit niet doen, zou totaal 
onverantwoord zijn. 

Er is ondertussen al heel 
wat gerealiseerd deze 
legislatuur. Wat kunnen we 
nog verwachten? 
Ik kijk vooral uit naar de heraanleg van het 
Nukerkeplein dit jaar. Dat is nu een zielloze 
grijze vlakte die we gaan ontharden 
en vergroenen. Daarna wordt ook de 
schoolomgeving in de Glorieuxstraat 
aangepakt. Ook dat is broodnodig. De 
school plant daar een nieuw gebouw 
en we willen dat meteen aangrijpen om 
de verkeerssituatie veiliger te maken. 
Wat onze jeugdbewegingen betreft, ben 
ik heel blij te mogen aankondigen dat 
zowel de KLJ van Maarke als de Chiro 
van Schorisse nieuwe lokalen krijgen. 
Voor de nieuwe KLJ van Nukerke, de 
snelstgroeiende jeugdbeweging van 
onze gemeente, hebben we ook enkele 
ideeën. Maar dat zal iets voor de volgende 
legislatuur zijn. 

Een dossier dat je ongetwij-
feld kopzorgen bezorgt, is 
het voetbaldossier. Daar 
lijkt geen goeie kant aan te 
zitten. 
Ik hak graag knopen door en ga graag 
vooruit. Ook als het moeilijke knopen 
zijn. Dat typeert ook onze beleidsploeg en 
de projecten die we hebben gerealiseerd. 
Iedereen met een beetje gezond verstand 
kan zo enkele sites verzinnen in onze 
gemeente, waar je met weinig hinder voor 
de buurt, in open ruimte een prachtige 
nieuwe voetbalaccommodatie zou 
kunnen neerpoten. Wij hebben hiervoor 
ook al 5 jaar het geld in de begroting 
ingecalculeerd. Dat toont het engagement 
van de gemeente aan in dit dossier. 

 

Waarom is die er dan nog 
niet? 
Omdat je die ruimtelijke beslissing als 
gemeente niet zelf kan nemen. Sporten 
kan enkel in zogenaamde “recreatiezone”. 
De enige zone die momenteel zo staat 
ingekleurd in Maarkedal is de site op 
de Kortekeer. Willen we dus ergens 
iets nieuw realiseren, dan moeten 
daar procedures (RUP) voor gevolgd 
worden. Dat hebben wij - en iedereen 
voor ons - meerdere keren vruchteloos 
geprobeerd en ieder alternatief botste 
op één of ander “njet” van de hogere 
overheid.  Het is ongelofelijk frustrerend 
dat je als gemeente niet zelf autonoom 
kan beslissen over waar er gesport kan 
worden op het eigen grondgebied. Sport 
is belangrijk en voetbal is de populairste 
sport in onze gemeente. Het gaat over 
meer dan gezondheid en bewegen, het 
gaat over integratie, over samenhang, over 
de sfeer in de kantine. 

Wat is dan de huidige stand 
van zaken? 
Wel, je kan blijven beuken, dromen en 
plannen, maar op een bepaald moment 
moet je ook realistisch zijn. De huidige 
verkokerde regelgeving en procedures 
waarbij de ene administratie de andere 
tegenspreekt en de macht van de 
individuele klager die zo groot is, maakt 
het simpelweg onmogelijk nog een nieuwe 
locatie aan te snijden in onze gemeente. 
En dan val je terug op wat je al hebt: De 
Kortekeer.

Vervolg interview op p. 2 →

DE BENEN VAN TOM BOONEN



2 I Algemeen nieuws Patrimonium

Wat toch redelijk absurd is? Want die locatie zou nooit de toet-
sing voor een nieuwe locatie doorstaan vlak naast habitatge-
bied, slechte bereikbaarheid, ruimtelijk beperkt,…
Inderdaad! Maar juridisch gezien is het de enige plaats waar momenteel en in de toekomst 
voetbal mogelijk is. Het Agentschap Natuur en Bos heeft in een bindend advies een eerste 
voorstel tot aanleg van twee kunstgraspleinen afgewezen. Uit de buurt kwamen ook heel 
wat opmerkingen en bezwaren op de voorgestelde plannen. Die zijn we volop aan het be-
kijken. We moeten nu dus nagaan wat wél nog mogelijk is op de Kortekeer. En dan opnieuw 
in overleg gaan met potentiële gebruikers. 

In enkele bovengemeentelijke dossiers - zoals de doortrekking 
van de N60, de kandidatuur voor het landschapspark Vlaamse 
Ardennen en de fusie van de politiezones - lijkt er beweging te 
komen. Hoe actief ben jij in zulke dossiers betrokken?
Ik ben heel voorzichtig op dat vlak. Ik zal maar victorie kraaien op het moment dat alles ook 
effectief beslist is. In dergelijke dossiers bestaat heel wat koudwatervrees. Een klein vonkje 
kan genoeg zijn om het te laten stranden. Er kruipt enorm veel tijd in een dossier achter de 
schermen op te volgen en in de juiste richting te sturen. Maar dat is iets wat ik heel graag doe. 
De N60 is zo’n dossier waar heel erg veel tijd is in gekropen. De belangen voor onze gemeente 
waren dan ook niet gering. Maar de knoop is doorgehakt en de oostelijke tracés over Maarkedal 
zijn van de baan. (Hierover verder in de gazet nog meer.)

Ook de fusie van de politiezones komt er? 
Als ik van 1 zaak 100 procent overtuigd ben, dan is het wel dat een fusie van de politiezones 
uit onze regio er moet komen. Dat zal leiden tot een veel betere dienstverlening en efficiënte 
werking. Dat zeggen ook alle experts. Maar politiek is het natuurlijk niet altijd even makkelijk 
dergelijke beslissingen te nemen. Ik hoop dat we alle collega’s snel op dezelfde lijn krijgen. Want 
het is een cruciale stap naar een goeie politiewerking. 

En onze kandidatuur voor het landschapspark Vlaamse Arden-
nen. Hoe staat het daarmee? 
Ook daar hoop ik dat het gezond verstand zegeviert en we alle gemeenten uit de streek aan 
boord kunnen krijgen. De aanvankelijke vrees uit landbouwhoek vond ik ook heel terecht. 
Als dit opnieuw een bijkomend niveau zou worden dat eigen regels en geboden zou creëren, 
dan doen we het beter niet. De burgemeesters van de buurgemeenten zaten hier op één lijn en 
wat nu voorligt, is een model dat ons de nodige garanties geeft om ermee door te gaan. Zo’n 
landschapspark is een belangrijke hefboom om onze prachtige regio verder te laten groeien.

Het is zover: de werken in  
Nukerke gaan van start!
Na een voortraject met het opmaken van plannen, inspraakmomenten voor de omwonenden, 
de aanbesteding en de aanstelling van de aannemer, kunnen de geplande verfraaiingswerken 
aan het Nukerkeplein eindelijk van start gaan. Het doel is al een tijdje gekend: de betonwoestijn 
moet plaats maken voor een frisse en groene dorpskern. Als alles volgens plan verloopt, 
starten de werken nog in de maand mei en worden er 50 werkdagen voorzien. De bomen 
zullen in de tweede helft van november worden geplant.

Het deelplan van de nieuwe indeling voor de Glorieuxstraat, compleet met een kiss-and-
ride-zone, wordt echter uitgesteld. De school van Nukerke is namelijk van plan om op relatief 
korte termijn een nieuw schoolgebouw te plaatsen, waardoor de plannen voor de straat 
worden uitgesteld tot na de bouw. Logisch, aangezien de straat al zal te lijden hebben onder 
het werfverkeer voor het schoolgebouw. Het houdt natuurlijk de belangrijke heraanleg van 
het plein niet tegen.

Schepen van openbare werken Frederik Van Nieuwenhuyze is heel tevreden dat dit project 
van start gaat: “Als schepen start je aan je mandaat met de goesting om dit soort van projecten 
vorm te geven. Voor ons is het steeds belangrijk geweest om in te zetten op ontharding en 
vergroening bij alle openbare werken, maar steeds met inspraak van alle omwonenden.  
Ik kijk alvast uit naar het resultaat!”

Huisvesting van onze jeugdbewegingen: Stand van zaken
Na het nieuwe onderkomen voor KLJ Etikhove in De Maalzaak blijft schepen van jeugd Frederik Van Nieuwenhuyze ook het onderkomen van de andere jeugdbewegingen in Maarkedal verder 
opvolgen. “Het belang van onze jeugdbewegingen voor de sociale cohesie en de vrijetijdsbesteding van onze jeugd kan hier in Maarkedal niet overschat worden. Ik blijf het dan ook prioritair 
vinden dat we als gemeente onze jeugdbewegingen blijven steunen en ervoor zorgen dat ze een goede thuisbasis hebben.” 

Hieronder alvast een stand van zaken van de huisvesting van Chiro Schorisse, KLJ Maarke en KLJ Nukerke.

KLJ Maarke Chiro Schorisse  

KLJ Nukerke

Het huurcontract van KLJ Maarke in de Borgstraat kon op langere 
termijn niet meer verlengd worden, omdat de eigenaar van het pand 
ontwikkelingsmogelijkheden heeft met de site. 

Daarom ging schepen Frederik Van Nieuwenhuyze op zoek naar een alternatief. 

En dat is ook gevonden. In de hoeve langs de Maarkeweg wordt er een mooie 
ruimte gehuurd van ongeveer 200m2 dat zal ingericht worden met een 
leidinglokaal, sanitair, een speelruimte voor activiteiten en nog een opslagplaats 
voor hun materiaal. Er is ook een verharde buitenruimte en een speelweide 
van bijna 1ha waar KLJ Maarke gebruik kan van maken.

Voor Chiro Schorisse hebben we momenteel een uitvoerbare omgevingsvergunning voor hun nieuw 
lokaal, op het terrein langs de Heirweg in Schorisse. Het huidig Chiro-lokaal voldeed niet meer aan de 
behoeften  van de jongeren en we voorzagen in het meerjarenplan dan ook budget voor een nieuw lokaal. 
Na het zomerverlof zullen de werken starten en het is de bedoeling dat de Chiro een jaar later zijn intrek 
kan nemen in het nieuwe lokaal.

De Chiro zelf participeert mee in het lokaal. De gemeente zelf voorziet voor dit project € 550 000. De 
buitenruimte van het lokaal wordt daarnaast een ontmoetingsplek voor het volledige dorp – niet alleen 
de jeugdbeweging – en zal ook zodanig worden ingericht.

Drie jaar geleden werd KLJ Nukerke opnieuw opgericht. Zij konden sindsdien 
terecht in de Vrije Basisschool van Nukerke. 

De jeugdbeweging is evenwel op zeer korte tijd gegroeid tot bijna 100 leden, 
waardoor de locatie niet meer ideaal is. 

Als gemeentebestuur zijn we op zoek naar een duurzame oplossing, die we den-
ken te vinden in het woonuitbreidingsgebied, waar momenteel een masterplan 
voor in opmaak is. Dit zijn echter plannen die zeer veel tijd en overleg vergen. 

Intussen gaan we wel op zoek naar voorlopige oplossingen, maar ook voor KLJ 
Nukerke wordt gewerkt aan een eigen ruimte, een echte thuis.

Hier ziet u een visualisatie van het nieuwe Chiro-lokaal.



Cultuur Algemeen nieuws I 3

Na enkele jaren discrete voorbereiding was het op 20 januari 2023 eindelijk zo ver. In aanwe
zigheid van Tom Boonen en kunstenaar Thomas Huyghe werd een kunstwerk onthuld ter ere 
van de wielercarrière van Tom aan de top van Taaienberg (of Boonenberg in de volksmond), 
de plaats die vaak bepalend was voor hem. 

Een hommage aan Tom Boonen op zijn Taaienberg:  “Boonen Beenen”

Nieuw in de bib : “Boekskes en babbels”
Elke eerste vrijdag van de maand organiseert onze bibliotheek het kleinschalig evenement “boeks-
kes en babbels”. Iedereen is er welkom in de leeszaal waar voor deze gelegenheid koffie wordt 
aangeboden aan de lezers. We mikken hierbij vooral op senioren. 

Schepen van bibliotheek, Isabel Van Quickelberghe nodigt iedereen, wie zin heeft, uit om in onze 
bib samen te lezen en een babbeltje te slaan bij een heerlijk kopje koffie.

Meer info via bibliotheek@maarkedal.be

De keuze voor een hommage aan Tom Boonen en zo ook de koers in Maarkedal gebeurde niet 
zomaar. “Maarkedal heeft er een trekpleister bij. Vele koersliefhebbers buiten onze gemeente kennen 
alle scherprechters in de Vlaamse voorjaarsklassiekers maar weten vaak niet dat die in Maarkedal 
liggen. De bekendste is uiteraard de Taaienberg, een van onze meest iconische heuvels, waar Tom 
Boonen steeds voor koers zorgde. We willen als gemeente Tom hiervoor bedanken door op die plek 
een monument op te trekken ter ere van één van de grootste Vlaamse coureurs ooit. Toen ik Tom 2 
jaar geleden contacteerde was hij gelukkig even enthousiast over het standbeeld als ikzelf. Toen ook 
Het Kunstuur besliste in het project te stappen als sponsor, werd het project helemaal concreet. Dat 
Tom ook 100 procent achter het gekozen monument staat was uiteraard een absolute voorwaarde”, 
vertelt trotse burgemeester Joris Nachtergaele.    

Ook schepen van Toerisme en Cultuur Isabel Van Quickelberghe is heel tevreden met ‘Boonen 
Beenen’ bovenaan de Taaienberg. “Het is een mooie uitbreiding van onze Z- wandelroute. Z- bestaat 
reeds uit 5 locaties waar bijzondere zitobjecten werden geplaatst, ontworpen door designers en 
gerealiseerd door lokale makers. De Boonen Beenen vind ik dan ook een mooie toevoeging aan dit 
prachtige project. De jury koos voor een ontwerp van Thomas Huyghe: een betonnen platform met 
daarop in het midden de levensgrote benen van Tom Boonen. Vanop de sokkel kunnen wandelaars 
en fietsers genieten van het eindeloze landschap. De Taaienberg ligt trouwens ook langs het traject 
van de Ronde Van Vlaanderenroute. Na het temmen van deze alombekende kuitenbijter, kunnen 
de coureurs even op adem komen en verpozen aan de Boonen Beenen”, zo vertelt Isabel.  

Kom het werk bewonderen tijdens een wandeling langs de Z-kunstroute of op de fiets langs de 
blauwe lus van de Ronde van Vlaanderenroute. Ontdek het verhaal van Tom Boonen in Het 
Kunstuur vanaf 21 maart in Roeselare.

Enthousiaste voorlees
vrijwilligers gezocht in de bib
De bibliotheek wenst vrijwilligers te werven voor sporadische voorleesmomenten voor 
kinderen.

“Ervaring is niet vereist, vrolijkheid en enthousiasme wel”, aldus schepen van bibliotheek 
Isabel Van Quickelberghe.

Ben jij een enthousiaste verteller? Wil je af en toe wat tijd vrijmaken om in de bibliotheek 
van Maarkedal voor te lezen? Dan is de bib naar jou op zoek!

Stel je kandidaat via bibliotheek@maarkedal.be



Ambitieus Investeringsprogramma
Maarkedal heeft een ambitieus investeringsprogramma deze legislatuur. 

Ondanks een besparing van 6.000.000 euro, gaan we de komende drie jaar 
meer dan 8.000.000 euro investeren om onze gemeente nog mooier te maken. 

Het leeuwendeel van die investeringen gebeurt in wegeninfrastructuur zoals de heraanleg 
van Eikenberg. Daarnaast zijn vooral de heraanleg van het Nukerkeplein, een nieuwe lokaal 
voor de Chiro van Schorisse, de meest in het oog springende investeringen.

Lage schuldgraad
Voor een financieel gezonde gemeente is het cruciaal dat de schuld onder 

controle wordt gehouden. Zo streeft Maarkedal naar een uitstaande schuld van 
maximaal 1.000 euro per inwoner. Het Vlaams gemiddelde bedraagt  1.223 euro 

per inwoner voor het jaar 2021. Ondanks de vele uitdagingen, blijft Maarkedal tot in 2025 
met een schuld van 885 euro per inwoner mooi onder het Vlaams gemiddelde.

4 I Financiën

Internetcriminaliteit is in opmars: 1 melding om de 3 dagen

Snoeien om te bloeien: ondanks zware uitdagingen blijft 
Maarkedal financieel kerngezond
Ook voor de Maarkedalse gemeentefinanciën is deze crisis, zoals in alle Vlaamse steden en gemeenten, een uitdaging.  Door de automatische loonindexering, de inflatie en de stijgende 
energiekosten stijgen onze exploitatiekosten – net als in andere gemeenten exponentieel. Ook de kosten van de geplande investeringen ontploffen door de hoge grondstoffenprijzen. 

“We hadden met dit gemeentebestuur een zeer ambitieus investerings-
plan opgesteld aan het begin van deze legislatuur. De lage rente, de 
lage schuldgraad en de hoge noden op vlak van infrastructuur in onze 
gemeente waren hiervoor de ideale startsituatie  om de handen uit de 
mouwen te steken. Helaas moeten we vaststellen dat deze perfecte situ-
atie na het crisisjaar 2022 stevige klappen heeft gekregen en moeten we 
dus het roer omgooien. Na een grondige en alomvattende besparingsope-
ratie kunnen we opnieuw een kerngezonde begroting voorstellen”, aldus 
burgemeester Joris Nachtergaele.

Structureel evenwicht op lange termijn: “De autofinancieringsmarge 
(AFM) is dé indicator voor de financiële duurzaamheid van de ge-
meenten. Besturen moeten van de Vlaamse overheid kunnen aantonen 
dat hun AFM op het einde van de planningsperiode (2025) ten minste 
nul is. Een positieve AFM wijst immers op een structureel evenwicht. 
Het nieuwe aangepaste meerjarenplan van Maarkedal is structureel in 
evenwicht en sluit in 2025 met een sterke autofinancieringsmarge van 
1.065.530 euro. De gemeente is financieel dus opnieuw gezond”, licht 

gemeenteraadsvoorzitter Steve De Boever toe.

Internetcriminaliteit is in opmars, ook in onze politiezone BrakelHorebekeMaarkedalZwalm. In 2022 waren er 117 meldingen of gemiddeld 1 melding om de 3 dagen. Daders probe
ren op alle mogelijke manieren gegevens of geld van slachtoffers te ontvreemden. Dat doen ze via Whatsapp, email, tweedehandswebsites, telefoon of sms.

Cijfers internetcriminaliteit blijven hoog
Volgens Steve De Boever, gemeenteraadsvoorzitter en politie-
raadslid voor Maarkedal, blijkt uit de laatste cijfers dat er in 
het jaar 2022 117 meldingen van internet- en informaticafrau-
de werden gepleegd in de politiezone Brakel. Dat is gemid-
deld 1 melding om de 3 dagen.

Als we iets verder terug kijken, waren er in 2019 80 meldin-
gen, en vervolgens in de coronajaren 2020 145 meldingen en 
in 2021 157 meldingen. Het hoeft uiteraard niet te verbazen 
dat tijdens de coronajaren veel mensen thuis moesten blijven 
en daardoor cybercriminaliteit steeg. Verontrustend is wel 
dat ook post-corona de cijfers opvallend hoger blijven dan 
voor 2020. 

Vooral de traditionele phishingberichten keren steeds weer 
terug. Denk aan berichten die zogezegd afkomstig zijn van de 
pakjesdienst, bank, overheid, bedrijven als Microsoft of Pay-
pal. Maar er zijn dus ook berichten gelinkt aan de actualiteit, 
bijvoorbeeld berichten over mondmaskers, feestdagen of een 
beloofde premie.

Sowieso zijn deze cijfers ook een onderschatting. Heel veel 
gevallen worden niet aangegeven bij politie, vaak uit schaamte.

Bijkomende aanwerving en infoavonden
“Het hoge aantal meldingen is niet te verwonderen: ons 
maatschappelijk leven speelt zich steeds meer online 
af. Criminelen zien hier hun kans en verschuiven hun 
werkterrein”, zegt Steve De Boever. “Daarom zal de 

politiezone naast de bijkomende aanwerving van een 
digitaal inspecteur die zich specifiek zal focussen op 
internetveiligheid en internetcriminaliteit, zich nog meer 
inzetten op preventie via wekelijkse berichten op sociale 
media en infoavonden. De bevolking sensibiliseren over hoe 
ze dergelijke berichten moeten herkennen, blijft dan ook zeer 
belangrijk.”

De politie-inspecteurs gaan tijdens deze infoavonden aan de 
hand van actuele voorbeelden dieper in op de verschillende 
vormen van computercriminaliteit. Daarnaast wordt getoond 
hoe men het best kan reageren wanneer men slachtoffer 
wordt van internetcriminelen. Deze infoavond is toegankelijk 
voor iedereen, ongeacht de computerkennis.

“Maarkedal is financieel kerngezond en dat willen we zo houden. 
Vele andere gemeenten kiezen voor oplapwerk of dienen begrotingen 

in die met haken en ogen aan elkaar hangen. Wij in Maarkedal  
kiezen voor fundamentele ingrepen die onze gemeentefinanciën, ook 

op lange termijn, kerngezond moeten houden, zodat we ook in de 
volgende legislatuur kunnen blijven investeren”

Burgemeester Joris Nachtergaele en gemeenteraadsvoorzitter Steve De Boever.”  

Gezond exploitatieresultaat
Lokale besturen moeten er over waken dat de uitgaven 

de ontvangsten niet systematisch overschrijden. Een 
financieel gezonde gemeente is een gemeente met een 

voldoende groot en structureel exploitatieoverschot. Door een 
grondige en alomvattende besparingsoperatie komen we in 2025 
tot een positief exploitatiesaldo van 1.355.478 euro. Dat creëert 
opnieuw ruimte voor nieuw beleid en nieuwe investeringen in de 
volgende legislatuur.

Geen stijging van de kernbelastingen
Een belangrijke bron van inkomsten zijn de gemeentebelastingen die 

burgers en bedrijven betalen. De twee belangrijkste belastingen zijn de 
aanvullende personenbelasting  (ongeveer 3 miljoen euro opbrengst voor 2023) 

en de opcentiemen op de onroerende voorheffing (1,7 miljoen euro voor 2023).Voor beide 
hoofdbelastingen blijven de tarieven van Maarkedal tot 2025 gelijk en dit mooi onder het 
huidig Vlaams gemiddelde.
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#Mooiermaarkedal

Heraanleg ‘t Strikske
Bijna een jaar geleden werd de Maalzaak in gebruik geno-
men. Om voetgangers en fietsers tussen Etikhove dorp en de 
Maalzaak het iets aangenamer te maken, wordt de bestaande 
Oude voetweg “ ’t Strikske”, de doorsteek die tussen de Ber-
kenstraat richting Krommestraat loopt, heraangelegd in een 
comfortabele waterdoorlatende halfverharding.

Hiervoor kregen we ook al subsidies vanuit het Kopenhae-
genplan van de Vlaamse overheid, waarbij Vlaanderen € 1 
bijlegt voor elke € 2 die de gemeente investeert in veilige 
fietsinfrastructuur.

Deze heraanleg is er nog eentje om toe te voegen aan onze 
wegeniswerken voor dit jaar.

Ontsluiting geboortebos
Ons nieuw geboortebos is gelegen in een van de mooiste landschappen uit de 
Vlaamse Ardennen. Door dat landschap liepen zeer veel trage wegen, waarvan 
er enkele niet meer terug te vinden waren op het terrein. Zo ook een verbinding 
tussen het geboortebos en de Kaperij. 

Na overleg met de eigenaar van het aanpalende perceel, hebben we onlangs het 
akkoord gekregen om die ontbrekende schakel in ons netwerk van trage wegen 
aan te leggen op een deeltje van zijn perceel. Daarvoor gaan we een strook grond 
aankopen. De brug is reeds in aanbouw. Deze zomer zal het pad toegankelijk zijn. 
Zo is Schorisse een mooie wandelverbinding rijker.

Groenstraat – Broekestraat
Deze wegen zijn in zeer slechte staat en worden na 
de zomer hersteld.  Zo worden er in de Groenstraat  
verschillende betonplaten vervangen en in de 
Broekestraat wordt de weg langs de zijde van 
de Wijmier vervangen door een nieuwe weg in 
asfaltverharding.

Eikenberg
Tien jaar geleden was dit bij de aanvang van vorige legislatuur één 
van de eerste dossier die schepen Frederik Van Nieuwenhuyze 
ter harte nam. Voor de heraanleg van de Eikenberg werd toen een 
restauratiedossier ingediend bij het Agentschap Onroerend Erfgoed, 
zodat de heraanleg van enkele iconische kasseistroken gesubsidieerd 
zou kunnen worden door de Vlaamse overheid. Dit dossier werd 
toen samen met Stationsberg, Steenbeekdries, Mariaborrestraat en 
Donderij ingediend.

Vorig jaar kregen we de mededeling van Minister Diependaele dat 
de subsidies voor de heraanleg  van de Eikenberg en ook voor het 
dossier Stationsberg, Steenbeekdries en Mariaborre goedgekeurd 
werd.  Het dossier Eikenberg zal eerst aangepakt worden. De 
Stationsberg, Steenbeekdries en Mariaborre, in een latere fase.

De heraanleg van de Eikenberg  start in het najaar (oktober/
november) en deze werken omvatten: de aanleg van een gescheiden 
rioleringsstelsel, de heraanleg van de kasseien, wegnemen 
van de geasfalteerde zijstroken en vervangen door plaatselijke 
uitwijkstroken in kasseien. Aanpakken van wateroverlast bij hevig 
regenval door buffercapaciteit te creëren in de (buffer)grachten en 
ingrepen om het afstromende water richting de grachten te leiden. 
Een hele boterham dus.

De voorbereidende werken door de nutsmaatschappijen 
werden al uitgevoerd. Het aanbestedingsdossier moet nu nog 
goedgekeurd worden door Farys (onze rioolbeheerder), de Vlaamse 
Milieumaatschappij en het Agentschap Onroerend Erfgoed alvorens 
de werken kunnen starten.

“Tegen volgende zomer zou de Eikenberg in zijn oude glorie hersteld 
zijn en kunnen we terug trots zijn op de iconische helling in de 
wielersport. Zonder asfaltstrookjes, want echte flandriens rijden op 
de kasseien”, aldus schepen Frederik Van Nieuwenhuyze.

Kolpaartstraat
Ook het project Kolpaartstraat is ondertussen 
afgewerkt en mag gezien worden. Enkel 
het fietspad, die de verbinding maakt van 
Kolpaartstraat naar N457 langs de begraafplaats 
van Schorisse, loopt vertraging op door een 
onteigening die nog niet afgerond is. Dit wordt 
in een latere fase aangepakt.

Brug Kabuize
Deze zomer wordt de brug over de Maarkebeek 
ter hoogte van de Kabuize vervangen, ook de 
brug aan de Ladeuze wordt hersteld.

Rattepoel
Het heeft veel voeten in de aarde gehad. Vaak 
heel letterlijk. Maar het rioleringproject Rattepoel 
is met enkele maanden vertraging dan toch 
eindelijk afgewerkt geraakt. Door problemen 
met de draagkracht van de aanvullingen rond de 
rioleringen, is er veel tijd verloren gegaan. Maar 
eind goed al goed. We danken de bewoners voor 
het geduld en het doorstaan van deze beproeving.

In deze terugkerende rubriek brengt schepen van openbare werken  
Frederik Van Nieuwenhuyze een update van de wegenwerken in onze gemeente.



K.I.K. = Kunst In Kapellen

We lazen het al eerder. Het aantal geldautomaten in ons land is op tien 
jaar tijd meer dan gehalveerd. Dat zoveel geldautomaten verdwijnen, 
baart de steden en gemeenten grote zorgen. De vrees bestaat dat de 
dekking via het Batopin-plan, een gedeeld netwerk van neutrale 
geldautomaten, onvoldoende is. De betrokken banken beloofden dat 
95 procent van de bevolking een automaat zal vinden binnen een 
straal van vijf kilometer in vogelvlucht. Burgemeesters vrezen dat de 
werkelijke afstand, vooral in plattelandsgemeenten, groter zal zijn dan 
die beloofde vijf kilometer.  

Al 3 jaar trekt Joris Nachtergaele aan de alarmbel en vraagt om ook 
in deze gemeenten aandacht te hebben voor de plaatsing van extra 
geldautomaten. “De banken zetten meer en meer in op het digitale, maar 
moeten zorgen dat iedereen mee kan, ook onze senioren en mensen die 
niet geschoold zijn in digitaal bankieren. Die burgers mogen niet worden 
uitgesloten van betalingsverkeer. Geldautomaten in de buurt moeten 
een basisrecht zijn en blijven. Zolang er met cash betaald wordt, moet 
er cash kunnen afgehaald worden”, aldus Joris Nachtergaele.  

Terwijl geldautomaten verdwijnen door de hoge beheerskosten, heffen 
nog steeds 34 Vlaamse gemeenten belastingen op geldautomaten. 
Joris roept samen met collega burgemeester en Vlaams parlementslid 
Sofie Joosen uit Duffel deze 34 lokale besturen op om die belasting op 
geldautomaten grondig te evalueren. “Een vrijstelling van belasting op 
geldautomaten kan financiële instellingen ervan overtuigen om hun 
geldautomaten in landelijke gemeenten te behouden”, besluit Joris 
Nachtergaele.

Begin april vernamen we dat de federale regering en de financiële 
sector een akkoord hebben bereikt over een betere spreiding van 
geldautomaten. Concreet zal er in elke gemeente minstens één 
bankautomaat aanwezig moeten zijn. Dat betekent dat de sector 
geen bankautomaten meer mag weghalen als dat de dekkingsgraad 
verslechtert en 287 extra geldautomaten moet plaatsen tegen 2025. 
Echter is het akkoord niet bindend en vrijblijvend van karakter. Er 
worden geen sancties voorzien als het akkoord niet wordt nageleefd. 
Ondanks de federale bevoegdheid zal Joris Nachtergaele dit op de 
voet blijven volgen vanuit het Vlaams parlement en er voor zorgen dat 
plattelandsgemeenten niet uit de boot mogen vallen.

In 2020 gaf Ivan Adriaenssens, striptekenaar uit Maarkedal, en 
tevens lid van de Maarkedalse kerngroep Cultuur, de kapel van 
zijn buurman op Goudberg, een nieuwe invulling. Hij liet zich 
hiervoor inspireren door Valerius De Saedeleer. Het resultaat 
ziet er prachtig uit.

Dat vond ook de kerngroep Cultuur en deze stelde samen met 
schepen van cultuur Isabel Van Quickelberghe vast dat dit con-
cept kon worden doorgetrokken richting andere kappelletjes in 
Maarkedal.  Het voorstel werd gelanceerd op een Open Cultuur-
platform en heel wat Maarkedalse kunstenaars toonden interesse 
om hieraan mee te werken. 

Intussen zijn er een 20-tal kapellen en nissen verdeeld over ver-
schillende creatievelingen die er, in samenspraak met de eigenaar, 
een mooie invulling zullen aan geven. Langsheen de kapellen 
wordt vervolgens ook een wandel- en fietsroute gecreëerd. Bij 
elke kapel/nis zal er een QR-code toegevoegd worden met de 
geschiedenis van de kapel/nis en uitleg over het kunstwerk dat 
erin werd aangebracht.  

Dit project wordt mede mogelijk gemaakt dankzij een Leadersub-
sidie en dit in samenwerking met Toerisme Vlaamse Ardennen, 
Erfgoed Vlaamse Ardennen en Natuurpunt. 

Voorziene opening van het Kunst In Kapellen-project is voorzien 
voor 3 juni 2023.

Joris in Brussel
6 I Algemeen nieuws



Wie keek er als kind niet uit naar 6 december? Daarom komt de Sint ook jaarlijks langs in Maarkedal op 
uitnodiging van het gemeentebestuur. In de dorpskern van Maarke werd de goede man eind vorig jaar op-
gewacht door heel wat ongeduldige kinderen. In afwachting van zijn komst hadden zij onder leiding van 
Muziekpiet Sinterklaasliedjes geoefend. 

Na de verwelkoming trok iedereen naar GC het Marca voor een heuse Sinterklaasshow.

Naar aanleiding van de grote cyberaanval op de stad Antwerpen, vroeg gemeenteraadsvoorzitter Steve  
De Boever aan onze burgemeester Joris Nachtergaele naar een overzicht van de preventiemaatregelen  
inzake cyberveiligheid binnen onze gemeente. 

Steve pleitte voor de deelname aan het gratis doorlichtingsproject “Ethisch Hacken” van de hogeschool 
Howest en de VVSG. Hierbij wordt de informatica-omgeving kosteloos doorgelicht door specifiek opgeleide 
ethische hackers: met name derdejaarsstudenten ICT, specialisatie Cyberveiligheid, van de hogeschool 
Howest. Op deze manier wordt de creatieve kennis van gedreven jongeren ingezet voor de Maarkedalse 
veiligheid. Het voordeel is ook wederzijds: op deze manier dragen we een steentje bij aan de leerervaring 
van een toekomstige cyberspecialist.

Uit het antwoord van onze burgemeester blijkt dat Maarkedal cybersecurity zeer ernstig neemt. Zo werd 
begin april ’23 een hogere activiteit van malware (kwaadaardige software) gesignaleerd en werd hierop 
gepast gereageerd. Maarkedal zal zich inschrijven voor het gratis doorlichtingsproject “Ethisch Hacken” van 
de hogeschool Howest en de VVSG en zal ook contact opnemen met Audit Vlaanderen om een basisaudit 
van de ICT te laten uitvoeren.

De gevolgen van een cyberaanval zijn immers niet min: 
 ▶ mogelijke lamlegging van de dienstverlening

 ▶ verspreiden van persoonlijke gegevens met criminele bedoelingen

 ▶ en de eventuele eis tot losgeld. 
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Intrede van Sinterklaas in Maarkedal

Cyberveiligheid Maarkedal: gratis studenteninitiatief zeker welkom

 ▶ Dinsdag 10 oktober: Schoolvoorstelling 2e graad – Een kleine prinses

 ▶ Zondag 22 oktober: gezinsvoorstelling Marc De Bel en de Airkesmachine

 ▶ Dinsdag 24 oktober: Schoolvoorstelling 3e graad - Wat je moet doen als je over een nijlpaard struikelt

 ▶ Zaterdag 2 december: Guy Swinnen ‘Rock ain’t bad’ tour

 ▶ Zaterdag 9 december: Adventsconcert door Singtet uit Horsovsky Tynn

Ons Gemeenschapscentrum het Marca is intussen een fijn cultuurhuis en leuke ontmoetingsplek geworden voor elke 
Maarkedaller. “Het is altijd mijn ambitie geweest om een gevarieerd programma aan te bieden voor elke leeftijdsgroep.  
We stelden opnieuw een najaarsprogramma samen voor jong en oud. Ik hoop jullie te ontmoeten op één of meerdere van 
deze voorstellingen”, aldus schepen van cultuur Isabel Van Quickelberghe.

Ontdek het najaar in het Marca



8 I Patrimonium

Wie op een duurzame en gemakkelijke manier van verder 
in de gemeente (of erbuiten) de Maalzaak wil bereiken, kan 
dit vanaf nu ook met de flexbus doen. De flexbus werd vroe-
ger de belbus genoemd. Er werd een nieuwe halte voorzien 
aan het vrijetijdscentrum. Meer info over flexbussen via  
www.hoppin.be.

De fietssnelweg wordt een belangrijke verbindingsweg tussen Oudenaarde en Ronse en moet ook de Maarkedaller opnieuw een 
veilige fietsoptie bieden.

Ondanks de expliciete vraag van Infrabel, vraagt het gemeentebestuur om de spoorwegoverweg Mellinkstraat (OW32) en het deel 
van de gemeenteweg Mellinkstraat - buurtweg nr.… 11 te behouden.  De gemeenteraad keurde het tracé van de fietssnelweg alvast goed. 

In de tweede helft van 2023 zal gestart worden met de aanleg.

Strijd tegen erosie en wateroverlast – Tenhole & Ellestraat

Bushalte Maalzaak Aanleg van de fietssnelweg komt dichterbij

Tenhole
Om de waterproblematiek en erosieproblematiek langs Tenhole aan te pakken, nam 
schepen Frederik Van Nieuwenhuyze verschillende concrete maatregelen. Enerzijds zal 
de gemeente buffergrachten aanleggen, anderzijds zal de provincie langs de provinciale 
Molenbeek gecontroleerde overstromingsgebieden aanleggen. 

Het gerealiseerde erosieproject met buffergracht, dat door Maarkedal werd aangelegd, 
vangt water en sediment op van de westelijk gelegen percelen en voert dit vertraagd af 
naar de baangracht. Dit behelst een afstroomgebied van ongeveer 25 hectare. Deze werken 
werden vorig jaar afgerond en er werden ook bijkomende roosters in de straat geplaatst 
om het water vlot naar de grachten af te leiden. 

Het project dat de provincie voorziet, zal water opvangen afkomstig van het afstroomge-
bied (50 hectare) ten zuiden en zuidoosten van Tenhole. Dit wordt dan via de Molenbeek, 
een provinciale waterloop, afgevoerd. De waterloop zal terug in open bedding aangelegd 
worden en opnieuw ruimte krijgen.

Daarnaast is de aanleg van drie kleine GOG’s (gecontroleerde overstromingsgebieden) 
gepland. Deze zullen samen een opvangcapaciteit van 13.700 m… hebben en moeten er 
voor zorgen dat het water niet meer op de weg blijft staan. 

De provincie zal binnenkort overleggen met de betrokken eigenaars en de gemeente, 
waarna de plannen kunnen uitgewerkt worden en eventueel gronden verworven kunnen 
worden. Volgens het meerjarenplan van de provincie zullen de werken in 2025 uitgevoerd 
worden.

Ellestraat
Momenteel is de omgevingsvergunning voor de aanleg van buffer-
grachten aangevraagd. Hierbij hoort ook een klein bufferbekkentje 
langs de ruilverkavelingsweg aan de Ellestraat richting Hasselstraat. 
De uitvoering is voorzien na het bouwverlof.

Met deze ingreep kunnen we het water, dat van de heuvel stroomt, 
opvangen en vertraagd naar de riolering afvoeren. Hierdoor probe-
ren we de historische fouten uit de ruilverkaveling recht te zetten en 
ruimte te voorzien voor water.



‘Rond Ronse’ zoekt een antwoord op de verkeerssituatie in 
Ronse waar de N60 door het centrum dendert. De afgelopen 
maanden heeft het planteam hard gewerkt aan een gewestelijk 
ruimtelijk uitvoeringsplan (GRUP). Dat plan is voorlopig vast
gesteld door de Vlaamse Regering op vrijdag 20 januari 2023. 
Momenteel loopt tot 8 mei 2023 een openbaar onderzoek 
waarbij iedereen de plannen kan inkijken en erop reageren. 
Afhankelijk van de resultaten kan de Vlaamse Regering het 
plan rond de zomer definitief vaststellen.

Wat houdt dat plan dan concreet in?
Het ontwerp GRUP omvat nieuwe verbindingen van noord naar 
zuid én van oost naar west, die doorgaand verkeer uit het centrum 
van Ronse halen. Van de verschillende voorgedragen mobiliteits-
alternatieven, onderzocht door het studieteam en ingesproken 
door de omgeving, kwam plusalternatief G4 als meest gunstig uit 
de onderzoeken. Plusalternatief G4 zorgt voor een betere mobi-
liteit in de regio: lokaal en doorgaand verkeer worden maximaal 
van elkaar gescheiden en daardoor vermindert de reistijd voor 
doorgaand verkeer. Daarnaast houdt het alternatief rekening 
met de eigenheid van de Vlaamse Ardennen zoals de specifieke 
grondopbouw, hellingen en het typerende heuvellandschap. Het 
alternatief biedt daarom de meeste kansen voor Ronse en voor 
de regio van de Vlaamse Ardennen. 

In het gekozen alternatief vertrekt de nieuwe N60 aan de Rijksweg 
in Maarkedal. Via een geboorde tunnel van 2 kilometer loopt de 
verbinding onder de Schavaart door, tot aan de Kapellestraat in 
Ronse. Vandaar loopt het tracé verder naar het zuiden langs ’t Ros-
co en Pont West richting Wallonië. Ter hoogte van de aansluiting 
met de huidige N60 start de oost-westverbinding. Deze verbinding 
loopt ten zuiden van het centrum via de Sint-Martensbeekvallei 
naar Klein-Frankrijk, als een zuidelijke omleidingsweg. Onderweg 
verknoopt de verbinding met de Elzeelsesteenweg (N57) en de 
Ninoofsesteenweg (N48).

Is er ook aandacht voor de fietsers?
Naast een vlotte wegverbinding, wordt er ook ingezet op duur-
zame verplaatsingen. Zo worden er fietsverbindingen voorzien 
naast de zuidelijke omleidingsweg, komen er vlotte onderdoor-
gangen onder de nieuwe N60 en knopen fietspaden aan op 
bestaande fietssnelwegen. Op die manier verplaatsen fietsers 
zich vlotter, veiliger en comfortabeler in de Vlaamse Ardennen. 

Daarnaast wordt er op korte termijn werk gemaakt van de 
modal shift, een verandering in de manier waarop we onszelf 
verplaatsen met de auto naar meer duurzamere alternatie-
ven. In 2023 starten de werken al op voor de aanleg van het 
eerste deel van fietssnelweg F428, die Ronse met Oudenaarde 
verbindt via Maarkedal. Zo kunnen inwoners van de Vlaamse 
Ardennen zich binnenkort al vlot verplaatsen van en naar hun 
werk, school of hobby’s.

En wat met de natuur?
Naast een oplossing voor de mobiliteitsproblematiek, wordt 
er ook gewerkt aan de leefbaarheid in de Vlaamse Ardennen. 
Waar er nieuwe infrastructuur komt, zijn er kansen voor meer 
groene ruimte zoals een stadsboulevard tussen Pont West en 
’t Rosco of een groen park aan de zuidrand van de stad. In dit 
planningsproces is er ook gezocht naar een evenwichtige manier 
om de Europese natuurdoelen voor deze streek te halen. Een 
bebossingsscenario met meer dan 350 hectare bos versterkt en 
verbindt de bestaande boskernen van de bossengordel Kluis-
berg-Hotondberg-Koppenberg, en rond het Muziekbos. Bij het 
aanplanten van die nieuwe natuur is er rekening gehouden met 
het erfgoed maar ook met de landbouw in de streek.

Deze vraag stelde gemeenteraadsvoorzitter Steve De Boever aan onze burgemeester Joris Nachtergaele 
op de gemeenteraad van februari 2023. Maarkedal heeft als één van de weinige plattelandsgemeenten 
wel nog een bankautomaat op haar grondgebied, maar hoe lang nog? 

Het staat immers als een paal boven water dat - zolang er met cash betaald wordt - er cash moet kunnen 
worden afgehaald. Dit behoort tot de basisdienstverlening in elke gemeente. In meer en meer gemeenten 
verdwijnen evenwel de bankautomaten uit het straatbeeld.  En dat tot grote ontgoocheling bij de plaatselijke 
inwoners, vooral bij oudere mensen en mensen die niet geschoold zijn in digitaal bankieren.

KBC-bankautomaat Etikhove
Onze vooruitziende burgemeester antwoordde dat hij hierover al contact heeft gehad met KBC. KBC zal nog 
enkele jaren haar bankautomaat behouden in Etikhove. Voorlopig goed nieuws dus, maar enkele jaren is ook 
geen lange periode meer.

Oproep burgemeester
Daarnaast heeft onze burgemeester ook al gesprekken gevoerd met BATOPIN in verband met de plaatsing 
van een nieuw Cashpunt in onze gemeente. In dit neutraal cashpunt zou men dus zowel geld kunnen afhalen 
en storten. Dit laatste is immers ook belangrijk voor onze lokale handelaars en verenigingen na een succes-
volle activiteit.

Het is de ambitie van BATOPIN om tegen 2025 op ongeveer 700 locaties neutrale bankautomaten te plaatsen, 
waaronder dus één in Maarkedal.

Een specifieke locatie in Maarkedal is er nog niet. Onze burgemeester doet dan ook een oproep aan de be-
volking om een geschikte locatie voor te stellen, centraal in de gemeente. Voor een BATOPIN-cashpunt is een 
minimumoppervlakte van 50 vierkante meter vereist.

N60 Rond Ronse  HOE ZIT HET NU?

Wat als... de laatste bankautomaat in 
Maarkedal verdwijnt?
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Een spelletje bladsteenschaar. Het is volgens Jong NVA de enige manier om op een duidelijke en 
veilige wijze te kiezen wie als fietser voorrang heeft op het Zevenbunderpad. Het smalle pad, waar fiet
sers en voetgangers zijn op toegelaten, bevindt zich op grondgebied Oudenaarde en verbindt  
Leupegem en Etikhove. De jongerenbeweging vraagt om eindelijk werk te maken van een verbreding 
van het pad voor de veiligheid van de zwakke weggebruiker.

Onze fractieleider in de gemeenteraad Marc Vuylsteke nam een duik in de archieven van de 
bevolkingscijfers van onze gemeente en kwam tot een aantal frappante conclusies.

Het spelletje blad-steen-schaar is voor Jong N-VA Vlaamse Ardennen uiteraard een ludieke manier om de 
problematiek van het Zevenbunderpad terug onder de aandacht te brengen. “Gelukkig zijn veel mensen in 
de eerste plaats hoffelijk genoeg om het kruisen van fietsen mogelijk te maken zonder blad-steen-schaar. Het 
blijft echter zeer gevaarlijk in het donker of bij slecht weer om er met de fiets te rijden”, zegt Tim Van Merhae-
ghe, voorzitter van N-VA Maarkedal. “Voor veel mensen in Maarkedal, inclusief schoolgaande kinderen, is het 
Zevenbunderpad een veilige verbinding richting Oudenaarde om de N60 te vermijden.”

“De stad Oudenaarde pakte de laatste dagen en weken als aankomst van de Ronde van Vlaanderen weer uit 
met haar imago van ‘fietsstad’, maar we moeten toch vaststellen dat er geen prioriteit wordt gegeven aan veilige 
fietsinfrastructuur”, zegt Kellin Cousaert, voorzitter van Jong N-VA Vlaamse Ardennen. “De verbreding van 
dit pad kan namelijk een belangrijk puzzelstuk zijn voor het mobiliteitsvraagstuk in Leupegem. Door veilige 
fietsverbindingen te creëren richting de omliggende gemeenten kiezen meer mensen met een gerust hart voor 
de fiets en investeren we op een slimme manier in fietstoerisme in onze streek.”

Wil je je aansluiten bij Jong NVA Vlaamse Ardennen? 
Neem gerust contact op met Tim (tim.vanmerhaeghe…n-va.be).

In 2022 waren er 3087 mannen (48,7 %) en 3247 vrouwen (51,2 %). Het aantal niet-Belgen is  
beperkt tot 120 (1,9 %).

In Maarkedal is de bevolking relatief constant gebleven. Dit in vergelijking met de gemeenten 
in het arrondissement Oudenaarde waar het aantal inwoners met meer dan 5 % gestegen is. In 
sommige gemeenten zelfs met 10 %. 

En verder terug in de tijd naar het jaar 1570
In onderstaand grafiek ziet men de evolutie van de bevolking in onze vier deelgemeente en dit 
vanaf 1550 tot 2022. Vanzelfsprekend vindt men een spectaculaire daling in 1590 veroorzaakt 
door de godsdienstoorlogen in onze streken met een massale uitwijking van de inwoners naar 
Nederland, Duitsland en Engeland als gevolg.  De hoogste bevolkingscijfers ziet men rond 1800 
met een serieuze daling in 1830 bij de start van de Belgische onafhankelijkheid, wat resulteerde 
in hetgeen men benoemd met de naam “Arm Vlaanderen”. Nog later is er de vlucht van het 
platteland naar de steden.

Vergelijking met onze buurgemeenten: Maarkedal vergrijst

Bekijken we de recente cijfers en vergelijken we die met de ons omringende gemeenten.
In onderstaande tabel kunnen we volgende cijfers van de ons omringende gemeenten ver-
gelijken. Het aantal inwoners, de dichtheid inwoners per km2, de oppervlakte in km2, het 
verouderingscoëfficient (aantal  +65 jaar/ -20jarigen), en het vervangingscoëfficient (aantal 
20 tot 39 jarigen gedeeld door het aantal 40 tot 59 jarigen. 

Het verouderingscoëfficient stijgt wanneer het aantal 65+  jarigen stijgt en/of het aantal – 
65-jarigen daalt. Het is een aanduiding van de bevolkingsvergrijzing. Onmiddellijk valt het 
hoogste cijfer op dat Maarkedal van toepassing is; het aantal 65+  jarigen is 1466 en het aantal 
-20 jarigen is 1247 dus 1466/1247=1.18. Een verouderingsgraad van meer dan 1 betekent dat 
het aandeel van de bevolking boven de 65 groter is dan de groep onder de 20 jaar.
Het vervangingscoëfficient stijgt als het aantal 20 tot 30 jarigen stijgt en/of het aantal 40-
59 jarigen daalt. Dit vervangingscoëfficient is voor Maarkedal op één na het laagst nl. 0,73.
In 2022 is het aantal 20 tot 30 jarigen 1295 en het aantal 40-59 jarigen 1771 dus 1295/1771 = 0,73. 

Dit cijfer duidt aan in welke mate vervanging plaatsvindt binnen de actieve bevolking: de 
jong volwassenen bepalen de instroom op de arbeidsmarkt, terwijl de oudere actieven de 
groep uitmaken van diegenen die hun pensioen naderen. Hieronder de cijfers voor 2021:

Jong NVA vraagt verbreding Zevenbunderpad

Maarkedal in enkele cijfers
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Aantal inwoners van Maarkedal
Jaar 1991 1995 2000 2005 2010 2015 2022

Aantal 6307 6315 6448 6422 6418 6341 6334

Laten we eerst starten met een terugblik naar de laatste 30 jaar:

aantal  
inwoners

inwoners/
km2

oppervlakte 
km2

verouderings 
coëff.

vervangings
coëff.

Maarkedal 6366 138 46,2 1,18 0,71

Horebeke 2009 179 11,2 1,47 0,65

Ronse 26518 764 37,7 0,74 0,89

Kluisbergen 6688 218 30,6 0,91 0,91

Oudenaarde 31693 460 68,9 1,02 0,83



Schepen van feestelijkheden Isabel Van Quickelberghe denkt met heimwee 
terug aan begin januari van dit jaar. Toen we na een lang pauze weer de  
driekoningenfeesten in onze gemeente mochten organiseren...

Na 2 jaar onderbreking konden we eindelijk weer de aloude traditie van driekoningen in volle glorie 
vieren. Uniek voor onze gemeente, vanzelfsprekend voor wie ermee opgroeide, moeilijk uit te leggen 
aan wie het fenomeen niet kent...

Traditiegetrouw deelde ik, als schepen van Feestelijkheden, drankbonnetjes uit aan de Zotten 
en kregen ze ook een lijst “Open huizen” mee. Want geen Driekoningenfeesten zonder gastvrije  
“opendoeners”. 

Mijn schrik dat het een flop zou worden na 2 jaar corona-onderbreking, was dus onterecht! En 
dit dankzij alle lopers, opendoeners en kijkers...  

Jullie waren GEWELDIG!!!  Bedankt om deze mooie traditie in ere te houden”, aldus een trotse 
schepen van feestelijkheden.

Jong NVA vraagt verbreding Zevenbunderpad DRIEKONINGENFEESTEN 2023 – Traditie verderzetten na coronajaren

Feestelijkheden I 11

Bij ons in Maarkedal vierden we maar liefst 4 keer : 
• Dertienavond in MaarkeKerkem op 5 januari

• Driekoningen in Schorisse op 6 januari

• Driekoningen in Nukerke op 7 januari

• Zotte Maandag in Etikhove op 9 januari

KINDERDRIEKONINGEN – ZOTTE ZATERDAG
Om de aloude driekoningentraditie niet te laten verloren gaan, is het van groot belang dat we zorgen 
voor opvolging. Ook de kinderen tot 14 jaar konden vieren op Zotte Zaterdag. Ze liepen verkleed 
van deur tot deur en zongen in ruil voor een snoepje en een centje. Om Zotte Zaterdag passend af 
te sluiten, organiseerde de gemeente in het Marca een megacoole discoshow. Alle kinderen werden 
daar ook getrakteerd op koekjes en drankjes.

 

Frederik Van 
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Andries

Tim Van 
Merhaeghe

De volgende jaren willen we 
verder werken aan de veranke
ring van onze partij. Nog meer 
zal de nadruk komen te liggen 
op verbreding en overleg in 
Maarkedal.

Wil je net als zoveel andere 
inwoners deel uitmaken van 

de grootste partij van Maarke-
dal? Word dan nu lid van de 
N-VA of zelfs bestuurslid. Onze 
ploeg drijft op enthousiasme 
en goesting om het vele werk in 
Maarkedal verder te zetten. 
Wij willen zo niet alleen het 
Maarkedals huis verder verbou-
wen en verfraaien, maar er ook 

voor blijven zorgen dat iedereen 
zich er echt thuis kan voelen. 
Dus als u ons project lokaal 
wenst te ondersteunen, aarzel 
dan niet en neem contact op 
met Tim via:  
tim.vanmerhaeghe@n-va.be 
of geef Tim een belletje op 
0497/70 79 64.

Ook u kan meewerken, als lid of als bestuurslid
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Tom
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Quiz laat Marca vol lopen
Op 17 december 2022 organiseerde N-VA Maarkedal een quiz in het Marca. Maar liefst 
33 ploegen streden om de overwinning.  De quizzers kregen negen vragenrondes en 
twee tafelrondes voorgeschoteld en werden bij honger of dorst op hun wenken bediend. 
Het was het jonge quizteam Hasta La Quizta die met de overwinning ging lopen.
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Toen voelde ik me als inwijkeling hier al goed thuis. Nu, 5 jaar later, is dat meer dan ooit het geval. Deze bestuursploeg heeft intussen heel wat van zijn  vooropgestelde doelen bereikt. 
Maarkedal blijft nog steeds die mooie, warme en gezellige gemeente van weleer.  Toch kunnen we niet ontkennen dat de Covidpandemie diepe wonden heeft geslagen. Vooral het rijke 
verenigingsleven kreeg klappen en dat is toch iets waar wij als gemeentebestuur moeten blijven op inzetten de komende jaren. Met de Maalzaak en het Marca hebben we alvast twee 
grote troeven in handen om dat te verwezenlijken. Het moeten verbindingsplaatsen blijven waar de inwoners elkaar ontmoeten voor o.m. sport, cultuur, lezingen en vergaderingen.

Thuis in Maarkedal wil ook zeggen dat er een evenwicht moeten 
gezocht worden tussen ecologie, toerisme en landbouw. We 
beschikken over alle troeven in de vorm van typische bossen, 
uitgestrekte landerijen en diepgroene weiden, zonder daarbij 
het karakteristieke golvende landschap te vergeten waarvoor 
de Vlaamse Ardennen zo gekend is. 

Elk jaar vormen we het decor voor onvergetelijke heroïsche 
wielerwedstrijden van Vlaanderen en ook de wandelaars 
vinden de weg naar onze prachtige gemeente. Door het open-
stellen van enkele verloren trage wegen, het vernieuwen van 
het uitkijkpunt aan het Bosgat en het aanplanten van een ge-
boortebos hebben we intussen al enkele  nieuwe blikvangers 
om van Maarkedal een plaats te maken waar iedereen zich 
thuis voelt. Straks wordt ook het dorpsplein van Nukerke he-
raangelegd en wordt de Eikenberg aangepakt. En daar zal het 
niet bij stoppen. We kijken hoopvol vooruit naar alle andere 
projecten op de lange termijn.

Ik roep de  de Maarkedallers op om zelf eens op ontdekking 
te gaan naar al dat moois in ons dorp. Of het nu in Nukerke, 
Schorisse, Louise Marie, Maarke-Kerkem of Etikhove is, elke 
deelgemeente heeft wel enkele pareltjes van trage wegen en 
paden waar je onvergetelijke vergezichten of pittoreske plaat-
sen kan ontdekken of herontdekken.

Het valt soms op dat er nog heel wat inwoners zijn die al dat 
moois niet kennen. Neem dus even de tijd en ga op ontdek-
king met vrienden of buren en wordt toerist in eigen dorp. 
Doe zeker de Z-plus wandeling met de originele zitobjecten 
onderweg, of loop langs de flanken van de Boigne- en Kapel-
leberg tot de Sint Vincentiuskapel, ga op zoek naar  de bijna 
vergeten paden in de buurt van het geboortebos en het Bos ter 
Rijst of ontdek het Mijntje vlakbij de Spichtenberg. Misschien 
kies je eerder voor het  Hollebeekpad en het Wolfjespad die 
de verbinding vormt tussen Etikhove en Maarke. Dat zijn nog 
maar enkele van de mooie alternatieve routes. 

Vergeet tenslotte vooral niet af en toe halt te houden bij de 
lokale cafeetjes voor een warme koffie of een lekker streek-
biertje. Zo voelen we ons hier niet alleen thuis, maar verbinden 
we Maarkedal.

Opinie – Ondervoorzitter Tom is verliefd op Maarkedal en maakt tussentijdse balans op

Thuis in Maarkedal.
Dat was de slogan waarmee N-VA Maarkedal opkwam tijdens de vorige verkiezingen in 2018.


